
1 
 

P Ř E H L E D 
návrhů, připomínek a podnětů občanů hl.m. Prahy přednesených  

na 40. zasedání ZHMP dne 19.6.2014 
_____________________________________________________________ 

 
                                        Termín vyřízení:  - dotazů, připomínek a podnětů členů ZHMP 
                                                                               přednesených na 40. ZHMP dne 19.6. 2014 
                                                                    19.7.2014 
 
Ú S T N Í 
 
 
 
INT.  č. 40 /1 Jan Zeno Dus                                                         
-interpelace směřovala na primátora hl. m. Prahy 
                                   
ve věci obnovení Mariánského sloupu na Staroměstském náměstí – pan Dus  žádá zastupitele 
a zastupitelky HMP o podporu jeho protestu proti památníku 
 
na interpelaci reagoval primátor hl. m. Prahy 
 
stenozáznam předán k písemné reakci primátorovi hl. m. Prahy 
 
P. Dus: Vážený pane primátore, vážení páni zastupitelé, vážené paní zastupitelky, všechno 
jednání vaší rady o staroměstském Mariánském památníku je už dlouho v režii radního pro 
kulturu Ing. Václava Novotného. Proto je pan radní Novotný ve vysoké míře spoluodpovědný 
za to, že vaše rada rozhodla 26. března minulého roku, aby sloup byl obnoven. Když jsem 27. 
března t. r. upozornil na tomto místě, že původní památník z roku 1650 byl postaven 
k oslavnému připomínání justiční vraždy, a sice popravy obránců svobody svědomí v den 
letního slunovratu 21. června 1621, měl pan radní Novotný mnou napadené rozhodnutí rady 
vyjmenováním seriózních profesionálních historiků, kteří obnovení památníku doporučili. Ale 
tomu se pan radní pro kulturu dodnes vyhýbá. Odpověděl 27. 3. Očividnou nepravdou, že o 
tom, bude-li sloup obnoven, prý ještě není rozhodnuto. Mám žádat o zjednání nápravy jenom 
pana primátora. 

Kvůli závažnosti problému žádám o podporu mého protestu proti památníku aspoň 
některé z vás zastupitelů hlavního města. Právě z ohledu na pány zastupitele a paní 
zastupitelky nečekám od pana primátora, že se k mé dnešní interpelaci vyjádří už nyní. A 
z téhož důvodu se spokojím s tím, dostanu-li od pana primátora písemnou odpověď na tuto 
mou interpelaci po uplynutí stanovené měsíční lhůty, a sice až i do 20 dnů poté, co Stavební 
úřad pro Prahu 1 rozhodne, že památníku bude obnoven. 

Závěrem připomínám, že by se neslušelo, aby mou iniciativu proti památníku 
podpořili zástupci komunistické strany. Klement Gottwald se v Praze spolu s dalšími 
vedoucími komunisty dopustili stejně hanebných zločinů jako císař Ferdinand II. Proto 
komunisté nemají právo odsuzovat autora justiční vraždy z 21. června 1621. 

Děkuji za pozornost. 
 
Prim. Hudeček: Také děkuji. Na základě požadavku ještě písemně odpovím. Pokud 

chce pan náměstek Novotný k tomu? Ne. Moc děkuji. 
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INT. č. 40/2   Ing. Karel Všetečka 
– interpelace směřovala na náměstka primátora hl. m. Prahy Nouzu 
 
žádost o  zařazení autopůjčoven do pilotního projektu nového systému zón placeného stání  
 
na interpelaci reagoval náměstek primátora hl. m. Prahy Nouza 
 
vyřízeno přímo na zasedání ZHMP 

 
P. Všetečka: Dobrý den. Rád bych vás požádal o zařazení autopůjčoven do pilotního projektu 
nového systému zón placeného stání.  

Podle názoru některých odborníků na dopravní problematiku se jedná o vhodné a 
logické doplnění služeb veřejných autopůjčoven automobilů, tzv. care sharingu. Splňují 
podmínku šetrnosti k životnímu prostředí, to znamená, že jedním vozidlem jezdí více lidí a 
pomáhají snižovat množství automobilů v ulicích Prahy. 

Za sebe bych uvítal, kdyby toto bylo možné nabídnout jako určitou alternativu, jak 
emise v silničním provozu snížit a dosáhnout tedy našich asi společných cílů. Myslím si, že 
pokud bude potřeba jakékoliv doplnění nebo prodiskutování na nějakém odborném fóru, 
nabízím. Můžeme se k tomu sejít. Nabízím, že jsme ochotni se účastnit tohoto projektu, 
abyste si vyzkoušeli, zdali je to účelné nebo není. 

Na závěr jednu jedinou informaci. Máme zhruba 350 až 450 vozidel o průměrném 
stáří něco málo přes čtyři měsíce. Ta vozidla splňují jak emisní limity, tak skoro 70 % našich 
vozů splňuje i EURO 6. Myslíme si, že oproti standardnímu automobilu a průměrnému stáří 
vozového parku by to byl posun vpřed. 

Děkuji. 
 
Prim. Hudeček: Také děkuji. Poprosím pana náměstka Nouzu. 
 
Nám. Nouza: Děkuji, pane primátore. Samozřejmě deklaruji, že odpovíme do 30 dnů 

– podrobně odpovím do 30 dnů, nicméně pár slovy určitě budu reagovat. 
Musím konstatovat, že v podstatě od počátku celého projektu zón placeného stání 

hlavní město Praha i já osobně podporuji myšlenku začlenit care sharing do současných i 
nově zřizovaných zón placeného stání. Jsem zastáncem toho, že je to podnikatelský projekt. 
Jako město bychom tomu měli vytvořit podmínky. V zásadě mezi těmi, kdo se do toho 
projektu přihlásí, ať to bude autopůjčovna, nebo to bude jiná forma vlastníka vozů, které by 
do systému care sharingu byly zapojeny, tak bychom neměli dělat rozdíly. Myslím, že 
veřejnoprávní korporace, jako je Praha, by ke všem měla přistupovat stejně. 

To je okamžitá reakce. Stoprocentně podporujeme tuto věc, tuto myšlenku. Zabýváme 
se jí. Bude ošetřena v rámci nové koncepce zón placeného stání. Troufám si ujistit všechny, 
že bude ke všem přistupováno stejným způsobem. Díky. 
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INT.- č. 40/3 Kateřina Slavíková 
– interpelace směřovala na náměstka primátora hl. m. Prahy Nouzu 
                                  
ohledně  systému záchrany volně žijících živočichů v Praze 
 
na interpelaci reagoval náměstek primátora hl. m. Prahy Nouza 
 
stenozáznam předán k písemné reakci náměstkovi primátora hl. m. Prahy Nouzovi 
 
P. Slavíková: Ráda bych interpelovala pana náměstka Jiřího Nouzu, pod jehož kompetenci 
spadá dohled nad systémem záchrany zraněných divokých zvířat v Praze. 
 Z etického hlediska považuji za samozřejmost, že se má v případech zraněných 
divokých zvířat zasahovat podobně odborně a efektivně jako u lidí. Dne 16. 4. jsem byla 
svědkem utrpení dvou labutí, které narazily na elektrické dráty v centru Prahy. Volala jsem na 
1180, přepojili mě na Záchrannou stanici v Jinonicích spravovanou Lesy HMP. Slečna 
Neckářová reagovala zpomaleně, opakovaně se ptala, kde nás najde. Když jsem jí volala za 
19 minut, řekla, že ještě nevyjela a nevěděla, kde je Mánesův most. 
 Dorazila za více než hodinu v nevybaveném autě, neuměla zaparkovat. Jedna labuť 
zemřela, s druhou slečna také ihned nikam neodjela, že prý musí počkat hodinu, než přijde do 
služby veterinářka. Vedoucí Záchranné stanice Václav Nejman v e-mailu uvedl, že nedošlo 
k žádnému pochybení a náš reálný popis situace označil za opravdu hnusná slova. Paní 
Pokorná z téže stanice vůbec nereagovala. 
 Na Magistrátu HMP se mnou komunikovala paní Kudrnová. Tvrdila, že zde není 
nikdo, kdo by za systém záchrany nesl odpovědnost, což mě přivádí na myšlenku, zda k této 
odpovědi neměla pokyn. 
 Proč nezajišťuje prvním pomoc divokým zvířatům veterinární ambulance? Soukromá 
záchranná služba Pet-Medic pomáhá domácím mazlíčkům, má povolení přednostní jízdy, má 
auta s veterinářem vybavená lékařskými přístroji a dojezdový čas 15 až 20 minut. Dokonce 
srpna 2011 propojení mezi Pet-Medicem a původní záchrannou stanicí v Jinonicích, která 
nespadala pod Lesy HMP, fungovalo. Navíc je Pec-Medic součástí integrovaného 
záchranného systému a k případům přijatým na lince 112 musí stejně vyjíždět. Vyjíždí také 
v případech, které Lesy odmítnou. Například odmítly převzít hrdličku s vyhřezlými střevy 
nalezenou na počátku června v Nuslích, trápící se podle červů ve vnitřnostech již několik 
hodin, se slovy, že se o ptáka postarají predátoři.  
 Pet-Medic pak výjezd financuje z vlastních prostředků. Pet-Medic své služby 
Magistrátu HMP nabízel i po roce 2011 za 600 tisíc ročně, nebyl však vyslyšen. Proč má také 
Záchranná stanice Lesů HMP smlouvu s jedinou veterinářkou, která logicky nemůže 
ordinovat 24 hodin denně? Pan Nejman v mailu odpověděl, že labutě nezvládne ošetřit žádný 
jiný pražský veterinář. Vím nejméně o šesti. 
 Jaké investice byly provedeny v areálu v Jinonicích a pak jak pokračuje modernizace 
avizovaná 5. března 2012 v reportáži ČT? Pan Nejman v ní například uvedl, že pro zraněná 
zvířata bude vysílán tým odborníků a že zde bude zřízeno středisko ekologické výchovy. 
Dosud se tak nestalo, stanice má přitom několikamilionové dotace. 
 Jak je možné, že jedna z labutí spadla na Mánesově mostě, když jsou na něm jako též 
jinde plašítka, jež mají labutě odradit od přeletu? Bohužel se celý projekt plašítek placených 
Magistrátem HMP inspiroval ve Skandinávii, kde jsou zcela odlišné světelné a klimatické 
podmínky. (Gong.) 
 Ráda bych tedy požádala pana Nouzu o zjednání nápravy. 
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 Prim. Hudeček: Děkuji. Poprosím pana náměstka. 
 

Nám. Nouza: Děkuji. Já bych možná poprosil vzhledem k tomu, že tam byla řada 
konkrétních věcí, jestli by interpelující občanka mohla předat kopii podkladu, protože na to 
nemůžu teď reagovat. Jsou to konkrétní věci, tak si to převezmu a odpovíme na to. Nechám 
vůbec celou věc prošetřit. Díky. 

 
Prim. Hudeček: Děkuji.  
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